



Julian Assange (United Kingdom)

Wikileaks founder and publisher Julian Assange was arrested in April 2019 at the Ecuadorian embassy in London, where he had been given asylum for almost seven years. He was arrested for breaching his bail conditions in 2012, and further arrested on behalf of the US authorities under an extradition warrant for his role in obtaining and publishing classified military and diplomatic documents in 2010. In the US, Assange would face trial on 17 counts under the Espionage Act and one count under the Computer Fraud and Abuse Act, which combined could see him imprisoned for up to 175 years. In March 2022, the UK Supreme Court denied Assange's request to appeal an earlier decision by the UK High Court that permitted his extradition to the US – which in turn had overturned a previous ruling by the District Court that found extradition would endanger his life. His case is now before the UK Home Secretary to authorise the extradition. PEN International has repeatedly stressed that Assange's prosecution raises profound concerns about freedom of the press and sends a dangerous signal to journalists and publishers worldwide. PEN International calls on the UK Home Secretary to reject Julian Assange's extradition to the US and to release him from Belmarsh prison immediately.

Julian Assange (Royaume Uni)

Le fondateur de Wikileaks et éditeur, Julian Assange, a été arrêté en avril 2019 à l'ambassade d'Équateur à Londres, où il avait trouvé refuge depuis près de sept ans. Il avait été arrêté en 2012 pour violation des conditions de mise en liberté sous caution puis, sur demande des autorités américaines, visé par un mandat d'extradition pour son rôle dans l'obtention et la publication de documents militaires et diplomatiques confidentiels en 2010. Aux États-Unis, Assange devrait répondre de 17 chefs d'accusation en vertu de la loi sur l'espionnage et d'un chef d'accusation en vertu de la loi sur la fraude et les abus informatiques, pour lesquels il encourrait jusqu'à 175 ans de prison. En mars 2022, la Cour suprême du Royaume-Uni a rejeté la demande d'Assange de faire appel d'une décision préliminaire de la Cour suprême du Royaume-Uni autorisant son extradition vers les États-Unis – qui avait annulé une décision du tribunal de district selon laquelle l'extradition aurait mis sa vie en danger. Son cas est actuellement examiné par le ministre de l'Intérieur du royaume Uni qui peut autoriser l'extradition. PEN International a souligné à plusieurs reprises que les poursuites contre